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Protokół Nr 23/17

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 25 stycznia 2017 r.

Obecni członkowie komisji wg załączonej do protokołu listy obecności. Ponadto 
w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Burmistrz Trzcianki Pan Krzysztof Czarnecki,

2. Ewa Januszkiewicza kierownik MGOPS,

3. Bożena Ogińska – pracownica MGOPS Trzcianka.

Posiedzeniu przewodniczył  radny Czesław Rogosza  Przewodniczący  komisji, 
przywitał zebranych i przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu komisji  Nr 22/16 z dnia 22 listopada 2016 r.

4.  Przyjęcie plan pracy komisji na I półrocze.
5. Analiza materiałów na sesję.
6. Sprawy wniesione do komisji:
1)     pismo   Prezesa ZUS,
2)     pismo Izby Administracji Skarbowej w Poznaniu.
7. Wolne wnioski.
8. Zakończenie posiedzenia.

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia  posiedzenia  witając  wszystkich  dokonał  Przewodniczący  komisji 
radny Czesław Rogosz. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.

Porządek został przyjęty poprzez głosowanie, głosowało 6 radnych. 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu komisji  Nr 22/16 z dnia 22 listopada 2016 r.

Protokół  Nr  22/16  z  dnia  22  listopada  2016  r.  został  przyjęty  jednogłośnie, 
głosowało 6 radnych. 
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Ad. 4.  Przyjęcie plan pracy komisji na I półrocze.

Przewodniczący komisji odczytał zaproponowany plan pracy komisji na I 
półrocze:
Styczeń
1. Opracowanie planu pracy komisji na I półrocze 2017 r.
2. Analiza,  opiniowanie  otrzymanych  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej 

Trzcianki.

3. Sprawy wniesione do komisji.
Luty
1.  Działalność Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w roku 2016.

2. Analiza,  opiniowanie  otrzymanych  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej 
Trzcianki.

3. Sprawy wniesione do komisji.

Marzec

1.  Stan  przygotowań  do  wdrożenia  reformy  oświaty  na  terenie  gminy 
Trzcianka. 

2. Analiza,  opiniowanie  otrzymanych  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej 
Trzcianki.

3. Sprawy wniesione do komisji.

Kwiecień

1. Funkcjonowanie świetlic dla dzieci i młodzieży na terenie wsi.

2.   Analiza,  opiniowanie  otrzymanych  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej 
Trzcianki.

3.  Sprawy wniesione do komisji.

Maj

1. Analiza  i  ocena  aktualnego  funkcjonowania  merytorycznego  i 
organizacyjnego gminnych placówek kultury. Wypracowanie ewentualnych 
wniosków w tym zakresie.
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2. Analiza,  opiniowanie  otrzymanych  projektów  uchwał  Rady  Miejskiej 
Trzcianki.

3. Sprawy wniesione do komisji.

Czerwiec

1. Wypracowanie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy  Trzcianka  
za rok 2016.

2. Opracowanie planu pracy komisji na II półrocze 2017 roku. 

3. Analiza, opiniowanie otrzymanych projektów uchwał Rady Miejskiej 
Trzcianki. 

4. Sprawy wniesione do komisji.

Przedstawiony plan pracy przyjęty został  jednogłośnie. Glosowało 6 radnych.

Ad 5. Analiza materiałów na sesję.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 
gminy Trzcianka na lata 2017-2032.

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie.  Wynik  głosowania  za  5, 
wstrzymał się 1. Głosowało 6 radnych. 

Przewodniczący  komisji  stwierdził,  że  radni  w  chwili  obecnej  są  po 
posiedzeniach  komisji,  gdzie  projekty  omawiane  były  przez  panią  Skarbnik 
i  Burmistrza  Trzcianki.  Poinformował,  że  zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie 
Finansowej  gminy  Trzcianka  na  lata  2017-2032  wprowadzone      wynikają 
przede  wszystkim z  doprowadzenia  do  zgodności  z  budżetem na  2017  rok, 
korekt  limitów  wydatków  oraz  limitów  zobowiązań  realizowanych 
przedsięwzięć. Zadał pytanie, czy jest potrzeba zaproszenia panią Skarbnik na 
posiedzenie, w celu udzielenia wyjaśnień. Nikt z radnych nie wyraził chęci.

Radny Adrian Hałuszka stwierdził, że był obecny na posiedzeniu Komisji 
Rozwoju Wsi i Środowiska ale posiedzenie nie analizowało materiałów na sesję.

2)Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Burmistrz  Trzcianki  poinformował,  że  w  Dziale  852  Pomoc  społeczna 
w Rozdziale 85228 usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, na 
usługi  opiekuńcze  zaplanowano  w  budżecie  na  2017  rok  środki  w  kwocie 



4

240.000,00 zł. W związku z wprowadzeniem minimalnej stawki godzinowej od 
umów  zleceń  nastąpił  wzrost  kosztów  świadczonych  usług  opiekuńczych. 
Należy  zwiększyć  plan  wydatków  na  realizację  zadania  o  160.000,00  zł. 
Poinformował, że gmina w tym zakresie jest już po przetargu, wygrała firma z 
Białegostoku.

Radny  A.  Hałuszka  poinformował,  że  dowiaduje  się   od  mieszkańców,  że 
odpłatność  za  usługi  opiekuńcze  będą  wyższe,  i  to  znacznie,  poprosił  o 
informację. 

Burmistrz Trzcianki stwierdził, że dotychczas stawka za usługi wynosiła 10.44 
zł, dzisiaj w przetargu ustalono, że stawka wynosić będzie 16,90 zł, dlatego też 
wzrosną  ceny  za  usługi  opiekuńcze.   Płaca  minimalna  wzrosła,  dlatego  też 
muszą być wyższe stawki godzinowe. 

Pani  Kierownik  MGOPS stwierdziła,  że  dotychczas  świadczyła  usługi  firma 
z Piły, także złożyła ofertę do przetargu, ale wygrała najkorzystniejsza oferta 
z  Białegostoku.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  wiadomo,  jak  to  wszystko  będzie 
funkcjonowało,  w poniedziałek odbędzie się w tej sprawie spotkanie z firmą 
z Białegostoku. 

Burmistrz Trzcianki poinformował, że jeszcze na sesję zostanie wprowadzony 
projekt uchwały w sprawie sieci szkół, następnie ta uchwała po przyjęciu przez 
Radę Miejską przesłana zostanie do Kuratorium. 

 

Komisja  zaopiniowała  projekt  uchwały  pozytywnie.  Wynik  głosowania  za  4, 
wstrzymał się 2. Głosowało 6 radnych. 

3) Projekt  uchwały  w  sprawie  obciążenia  nieodpłatną  służebnością 
gruntową działki nr 128/90 w Trzciance. 
 
Burmistrz Trzcianki stwierdził, że dotychczas dla działki nr 128/86 dostęp do 
drogi publicznej (działka nr 137, oznaczona w ewidencji gruntów jako użytek 
„dr”) zapewniony był poprzez działkę nr 128/90 , stanowiącą własność gminy 
Trzcianka. W momencie zmiany właściciela nieruchomości nr 128/86 konieczne 
jest zapewnienie dostępu do drogi publicznej poprzez ustanowienie służebności 
przejścia i przejazdu.
Biorąc pod uwagę powyższe zasadne jest  obciążenie gminnej nieruchomości, 
oznaczonej  nr  geodezyjnym  128/90,  nieodpłatną  służebnością  gruntową 
polegającą  naprawie  przejścia  i  przejazdu  na  rzecz    właściciela  działki  nr 
128/86.
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Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Wynik głosowania za 7.  

4)Projekt uchwały w sprawie zmiany ulic w Białej i Niekursku i nadania 
nazwy ulicy w Białej.

 
Przewodniczący  komisji  poinformował,  że    zasadne  jest  wprowadzenie  dla 
ulicy 22 Lipca w Białej i ulicy Świerczewskiego w Niekursku nowych nazw: 
"Kościelna"  w  Białej  oraz  "Poznańska"  w  Niekursku.  Przebieg  ulic 
przedstawiony został w załącznikach Nr 1 - 2 do niniejszej uchwały.

 
Przewodniczący  komisji  stwierdził,  że  nowe  nazwy  zostały  zaproponowane 
przez mieszkańców wsi Biała i Niekursko podczas przeprowadzonych spotkań 
w  listopadzie  2016  r.  oraz  w  specjalnie  przygotowanych  przed  spotkaniami 
ankietach.

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Wynik głosowania za 7. 

5)Projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy ulicy 27 Stycznia w Trzciance.
Przewodniczący komisji poinformował, że dnia 1 kwietnia 2016 r. Sejm RP 
przyjął  ustawę  o  zakazie  propagowania  komunizmu  lub  innego  ustroju 
totalitarnego  przez  nazwy  budowli,  obiektów  i  urządzeń  użyteczności 
publicznej.  Zgodnie  z  nowo  przyjętą  ustawą,  obowiązującą  od  dnia  2 
września  2016  r.,  nazwy  budowli,  obiektów  i  urządzeń  użyteczności 
publicznej, w tym dróg, ulic, mostów i placów, nadawane przez jednostki 
samorządu  terytorialnego  nie  mogą  upamiętniać  osób,  organizacji, 
wydarzeń lub dat symbolizujących komunizm lub inny ustrój totalitarny, ani 
w inny sposób takiego ustroju propagować.
Ponadto obecnie istniejące już nazwy odwołujące się do osób, organizacji, 
wydarzeń czy też konkretnych dat symbolizujących ustrój totalitarny muszą 
zostać zmienione w ciągu 12 miesięcy od wejścia w życie ww. ustawy.
Biorąc pod uwagę powyższe zasadne jest wprowadzenie dla ulicy, której 
przebieg przedstawiony został w załączniku do niniejszej uchwały, nazwy 
"27 Stycznia".
Po  roku  1945  w  odradzającym  się  państwie  polskim,  przez  lata 
manifestowano polskość terenów za pomocą symboli. Także i w Trzciance 
27  stycznia  1946  r.,  społeczność  miasta  na  czele  z  pierwszym polskim 
burmistrzem Stanisławem Wizą, w rocznicę powrotu miasta do macierzy, w 
centralnym  punkcie  miasta  ustawiła  krzyż  będący  znakiem  pamięci  o 
powrocie Trzcianki do ziem polskich.
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Każdego roku dzień ten jest obchodzony w sposób szczególny, jako moment 
pamięci o osadnikach odbudowujących polskość tych ziem, bez podziałów 
politycznych i  wzajemnych animozji,  których różniło co prawda miejsce 
urodzenia ale łączyła nowa rzeczywistość na tzw. ziemiach odzyskanych.
Ponadto najbardziej widocznym znakiem pamięci o powrocie Trzcianki do 
Polski stało się nadanie jednej z ulic nazwy 27 Stycznia.
Nadanie ulicy nazwy "27 Stycznia" upamiętni tak ważną dla mieszkańców 
datę  27 stycznia  1945 r.  -  dzień powrotu Trzcianki  do macierzy  po 173 
latach niewoli.

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Wynik głosowania za 7. 

6)Projekt  uchwały  w  sprawie  wyboru  Przewodniczącego  Komisji 
Statutowej. 
Komisja zapoznała się z projektem uchwały.

7)Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 
Miejskiej Trzcianki na I półrocze 2017 r. 

Radny Adrian Hałuszka stwierdził,  że nasza komisja wyznaczyła sobie temat 
związany  z  oświatą  na  marzec.  Natomiast  Komisja  Gospodarcza  temat  ten 
omawiała  już  w  styczniu.  Zwrócił  się  do  Przewodniczącego  komisji  aby 
informacje  te  także  otrzymała  komisja  Społeczna.   Nie  wie,  czy  sprawy 
związane z oświatą są sprawami gospodarczymi czy społecznymi.

Burmistrz  Trzcianki  stwierdził,  że  Komisja  Gospodarcza  zajmowała  się 
czynnikami ekonomicznymi w oświacie.  Na pewno w ciągu najbliższych 2-3 
miesięcy radni będą pracować w dość szybkim tempie. Niedawno ukazała się 
inf.  dotycząca  przedmiotów i  liczby godzin w poszczególnych klasach.   Nie 
wiemy czy nauczyciele z odpowiednim przygotowaniem będą mieć pełne etaty, 
otrzymywane informacje jeszcze się  zmieniają.   Sytuacja  na dzień dzisiejszy 
wygląda  tak,  że  Urząd  jest  po  rozmowach  z  dyrektorami  placówek 
oświatowych. Dyrektorzy deklarowali, że wszystkie szkoły będą 8 oddziałowe. 
Po wstępnej  analizie placówek można powiedzieć,  że dzieci  6 letnie będą w 
Szkołach  Podstawowych  nr  1,  2,  3.  Należy  w  ciągu  trzyletniego  cyklu 
przesuwać młodzież ze Szkoły Podstawowej nr 3 do Szkoły Podstawowej nr 1. 
Komisja  Gospodarcza  zebrała  informacje  jakie  nakłady  finansowe  należy 
ponieść aby przystosować obiekty do nowych zasad. Stwierdził, że przymierzał 
się  do  remontów obiektów oświatowych,  zespół  powołany  przez  Burmistrza 
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skontaktował  się  z  dyrektorami  placówek  oświatowych.  Zostały  opracowane 
kosztorysy i uzgodnienia. Na Komisji Gospodarczej dyrektorzy zgłaszali nowe 
pomysły, dlatego  też pieniądze, które miały być wydane na adaptację obiektów 
zostały  działania  wstrzymane.  Decyzje  będą  zapadały  w kwietniu.   Niektóre 
remonty będą wykonane,  bo jesteśmy po przetargu ale  dochodzi  do tego,  że 
jakieś  uzgodnienia  z  wykonawcą  odbywają  się  poprzez  ich  Kancelarie 
Adwokackie.  Dlatego  w  celu  uniknięcia  komplikacji  w  Urzędzie 
Marszałkowskim, roboty zostały wstrzymane aby przeanalizować i dopiero w 
okresie  letnim podejmowane będą decyzje.   W szkole Nr  1 należy wykonać 
pomieszczenie na kuchnie i stołówkę. Tam też trzeba wykonać sanitariaty dla 
dzieci z klas 1-3. 

Radny Adrian Hałuszka zadał pytanie czy w skład tego zespołu był powołany 
radny z Komisji Społecznej albo z innej komisji. 

Burmistrz Trzcianki stwierdził, że od kierowania poszczególnymi placówkami 
są dyrektorzy tych placówek. Z urzędu powołani zostali  fachowcy. Dodał, że 
jeśli  pan  radny  chciał  być  w  składzie  tego  zespołu  i  potrafiłby  doradzić 
fachowcom, to powinien się zgłosić. 

Radny Adrian Hałuszka stwierdził, że z wypowiedzi p. Burmistrza wynika, że 
dyrektorzy zgłaszali potrzeby, a na komisji zgłaszane były jeszcze inne potrzeby. 
Nie powinno stawiać się tak sprawy, że najpierw pieniądz a potem człowiek. Tak 
nie  powinniśmy  robić,  najpierw  powinny  być  ustalone  zakresy  potrzeb,   i 
najpierw powinien być człowiek aby zrealizować jego potrzeby. 

Burmistrz  Trzcianki  stwierdził,  że  w  jednym  roku  nie  można  zrobić 
wszystkiego, co nie było robione w ciągu 25 lat.  Wiemy, ile mamy pieniędzy, 
bo  podejmowaliśmy  w  grudniu  budżet  na  rok  2017  r.  Zgłoszone  przez 
dyrektorów potrzeby to koszt ok. 50 milionów zł. 

Radny  Adrian  Hałuszka  uważa,  że  jeśli  w  podróż  wychodzi  się  ze  złymi 
założeniami,  to  ciężko  dojść  do  założonych  celów.  Stwierdził,  że  należy 
inwestować w młodych ludzi, bo tak naprawdę celem i zadaniem gminy to jest. 
Zadania  inwestycyjne  trzeba  rozwijać  w oparciu o potrzeby.  Nauczyciele  wf 
mówią  jakie  powinny  mieć  boiska,  jakie  zaplecze  do wykonywania  różnych 
dyscyplin. Należy także wykorzystywać środki zewnętrzne. 
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Burmistrz Trzcianki stwierdził, że podtrzymuje swoje stanowisko,   jeśli będzie 
współpraca  pomiędzy  dyrektorami  placówek,  nikt  nie  będzie  musiał  utracić 
pracę. W tym kierunku robi się starania i o tym się mówi, więc ten czynnik 
ludzki jest bardzo ważny. Wiadomo, że zawsze znajdą się osoby niezadowolone 
z przeprowadzonej reformy. Nie było wniosku ze strony radnego Hałuszki aby 
zwiększyć budżet na jakieś zadanie gdy rada uchwalała budżet. Zwrócił się do 
radnego Hałuszki aby wskazał w okresie 25 letnim, jeden  rok, gdzie przeznacza 
się tyle środków finansowych na placówki oświatowe jak w tym roku. 

Radny Witold Perski  stwierdził,  że też jest członkiem Komisji  Gospodarczej, 
i radni winni się skupić na dostosowanie naszych jednostek do potrzeb reformy. 
Po  Komisji  Gospodarczej  dyrektorzy  chcieliby  przy  okazji  zrobić  wszystkie 
remonty z zaszłości. Wszystkiego się nie da zrobić. Dyrektor ze Szkoły Nr 2 
zgłosił potrzebę wykonania pokoju nauczycielskiego dla 90 nauczycieli. Zadał 
pytanie, to w chwili obecnej gdzie przebywają nauczyciele w tej szkole. Rok 
2017 jest rokiem na zmiany w oświacie i potrzebne są tam remonty. Dyrektor ze 
Szkoły w Białej zgłosił potrzebę wykonania boiska, należy do zadań podchodzić 
racjonalnie.

Radny  Łukasz  Walkowiak  stwierdził,  że  z  oświaty  nie  było  nigdy  biznesu. 
Trzeba  patrzyć  ile  gmina  posiada  środków  finansowych  i  pod  nie  ustalać 
potrzeby.  Rola rodziców jest inwestowanie w dzieci. W chwili obecnej należy 
skupić się nad reformą, a potem będziemy poprawiać warunki szkół. 

Radny  Adrian  Hałuszka  podziękował  za  to,  że  szkoły  będą  termo 
modernizowane,  że będą ładniejsze,  ale zadał  pytanie, czy przez to działanie 
wzrosną  wyniki  nauczania  dzieci.  Poinformował,  że  Radny  Perski  kiedyś 
przyglądał się temu problemowi. Czy jeśli się inwestuje 11 milionów, bądź 8 
milionów w oświatę,  czy to jest  rzeczywiście w oświatę,  a może w budynki 
oświatowe. Czy to się przekłada na jakość nauczania. 

Burmistrz Trzcianki stwierdził, że nie zawsze jest tak, że poprawa warunków 
przekłada się na wyniki nauczania. Wszystkie jednostki samorządowe otrzymują 
subwencję na zasadzie przeliczenia kosztów na 1 dziecko. Gmina przekazuje 
100 % tej subwencji i tyle samo dokłada na 1 dziecko. Są szkoły, które mogły 
być  wchłonięte  przez  inne  nasze  szkoły.  Nie  można  powiedzieć  ludziom 
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z inicjatywą, że zamykamy szkołę. 
Jeśli chodzi o przedszkola to gmina wydaje prawie 500 tys. zł na to, że dzieci, 
które  mogłyby  chodzić  do  naszych  placówek,  chodzą  do  przedszkoli 
niepublicznych. Dyrektorzy naszych placówek  powinni robić starania w celu 
przejścia tych dzieci do naszych przedszkoli. 

Przewodniczący  komisji  przypomniał,  że  obecnie  dyskutujemy  nad  planami 
pracy  komisji  na  I  półrocze  2017  r.   Temat  oświaty  zostanie  zrealizowany 
w miesiącu marcu. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Wynik głosowania: za 6, 
wstrzymał się 1.

 
8)Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze. 

Burmistrz  Trzcianki  poinformował,  że  złożył   propozycję  autopoprawki  do 
projektu  uchwały,  stwierdził,  że  na  to  zadanie  trzeba  więcej  środków 
wygospodarować.   Zwrócił  się,  jeśli  ktoś  zna  osobę  kreatywną,  która 
stworzyłaby   Spółdzielnię  Socjalną  i  mogłaby  przejąć  opiekunki,  które 
pracowałyby na naszym terenie. Jeśli jest taka osoba, to prosi o kontakt niech się 
zgłosi i będzie mogła świadczyć takie usługi od 1 stycznia br. 

Pani Ewa Januszkiewicz Kierownik MGOPS stwierdziła, że zgodnie z art. 50 
ust. 6 ustawy z dnia 12 marca 2004 o pomocy społecznej (Dz. U. z 2016r., poz. 
930  )  Rada  Miejska  określa  w  drodze  uchwały  szczegółowe  warunki 
przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze 
i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług 
opiekuńczych  dla  osób   z  zaburzeniami  psychicznymi,  jak  również  ich 
pobierania.
Przedłożony  projekt  uchwały  w  sposób  kompleksowy  i  przejrzysty  dla 
świadczeniobiorców  ustala  zasady  odpłatności,  sposób  wyliczenia 
i  pobierania  opłaty,  co ma istotne  znaczenie  z  uwagi  na adresatów uchwały, 
którymi  są  głównie  osoby  starsze  i  schorowane.  Wzrosła  płaca  minimalna 
i należy stawki dostosować do zgodności z prawem. Za godzinę pracy opiekunki 
musza  otrzymać  13  zł  netto.   Przetarg  wygrała  firm 
z Białegostoku. Podpisanie umowy nastąpi być może w poniedziałek. Zmianę 
zmienia  załącznik  do  uchwały.  Zaproponowana  zmiana  rozszerza  próg 
dochodowy podopiecznych.  Zmiana jest korzystniejsza dla osób korzystających 
z usług. Koszt za 1 godzinę sporo wzrośnie w stosunku do ubiegłego roku.
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Radny Witold Perski zadał pytanie,  o ile wzrosną stawki po tych zmianach.

Pani Kierownik MGOPS stwierdziła, że kwota w budżecie jest 160 tys. zł, która 
na sesji będzie zatwierdzona, a było 240 tys. zł. Łącznie budżet na usługi będzie 
wynosił  400 tys.  Miesięcznie   tych usług będzie  wykonanych 2 tys.  godzin. 
Ciągłym problem jest brak opiekunek, stawka za godzinę nie była atrakcyjną dla 
pracownic.  

Radny Łukasz Walkowiak zadał  pytanie jaki pani  kierownik ma stosunek do 
funkcjonującego prawa, stwierdził, że ma   wrażenie, że funkcjonujące  prawo 
niektóre osoby upośledza. Osoba przyzwyczaja się do nie świadczenia pracy.

Kierownik  MGOPS  zgadza  się,  że  niektóre  osoby  przyzwyczajają  się  do 
niepracowania  i  stawiania  warunków.  Stwierdziła,  że  cokolwiek  w  ustawie 
o pomocy społecznej by zmieniała. 

Zaproponowana zmiana załącznika do projektu uchwały:

osoba 
samotna

osoba w 
rodzinie  

1  .  do 100% bezpłatnie bezpłatnie
2. od 100,01 % do 120,00% 5% 10%
3. od 120,01 % do 140,00 % 10% 12%
4. od 140,01 % do 160,00 % 15% 20%
5. od 160,01 % do 180,00 % 20% 30%
6. od 180,01 % do 200,00 % 25% 35%
7. od 200,01 % do 220,00 % 35% 45%
8. od 220,01 % do 250,00 % 45% 60%
9. od 250,01 % do 300,00 % 65% 80%
10. powyżej 300,00 % 100% 100%

Kierownik MGOPS stwierdziła, że gdyby powstała socjalna  spółdzielnia, 
to gmina ma prawo powierzyć jej zadania w zakresie wykonywania usług 
opiekuńczych. Pan Burmistrz zaapelował o kontakt z gminą  osoby, która 
poprowadziłaby Spółdzielnie Socjalną. 
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Radny  Piotr  Starosta   przedstawił  dane  osoby,  która  potrzebuje  usług 
opiekuńczych, zapytał, co można tej rodzinie poradzić, bo stawki bardzo 
wzrosną. 

Kierownik MGOPS stwierdziła, że zna przypadek  tych osób. Do dochodu 
wlicza się dochody wszystkich domowników, więc dochód jest taki, jaki 
jest. W myśl tej tabeli wynika, że ta rodzina będzie płacić 10 zł za godz.

Radny Adrian Hałuszka poprosił o przybliżenie danych w przedstawionej 
tabeli -  ile wynosi np. 100 %.  

Kierownik MGOPS poinformowała, że w nagłówku jest tabela dla osoby 
samotnej  i  osoby  w  rodzinie.  WG   kryterium  dochodowego  ustawy  o 
pomocy społecznej do 100%  dochód dla osoby wynosi  634 zł. Natomiast 
dla osoby w rodzinie dochód ten wynosi 514 zł. Od tych kwot liczymy. 

Radny Adrian Hałuszka poinformował, że taka Spółdzielnia funkcjonuje w 
Krzyżu.   W  Trzciance  utworzenie  takiej  spółdzielni  jest  możliwe, 
chociażby na bazie Trzcianeckiego Hospicjum.

Pani  Kierownik  MGOPS  jeśli  chodzi  o  Trzcianeckie  Hospicjum,  to 
otrzymało w Trzciance nową siedzibę, nasze stowarzyszenie zajmuje się 
innymi zadaniami.  To co robiło do niedawna,  to  powoli  ginie  z  prostej 
przyczyny,  nie ma osób, które chciałyby za darmo sprawować usługi. W 
Trzciance  emeryt czy rencista w sile wieku wcale się nie nudzi, uczęszcza 
do Uniwersytetu III wieku, są Kluby emerytów, nie ma osób, które pójdą 
do chorego za dziękuje. 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawką p. Burmistrza 
pozytywnie. Wynik głosowania: za 5, wstrzymał się 1. 

 
Ad 6. Sprawy wniesione do komisji.

Przewodniczący komisji zapoznał zebranych z pismami:
1)    Prezesa ZUS,
2)    Izby Administracji Skarbowej w Poznaniu,
3)    Instytutu Pamięci Narodowej,

Radny Adrian Hałuszka po wysłuchaniu informacji zawartych w piśmie poprosił 
o ustosunkowanie się do nich kierownika Witolda Putyrskiego.
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Przewodniczący komisji  stwierdził,  ze przedstawione pismo sprawę załatwia, 
jeśli  Rada się do tego przychyli  i  zmieni nazwę ronda, to będzie zmienione, 
pismo ma tylko ułatwić decyzję, którą ewentualnie radni mogli by podjąć.  Rada 
ma czas do zmiany nazwy do sierpnia. 
Radny  Edward Joachimiak  stwierdził,  że  w myśl  obowiązujących przepisów 
Rada ma czas do podjęcia uchwały w tej sprawie do końca sierpnia br. Także 
zapewne taka korespondencję otrzymał pan Burmistrz i na pewno wykaże się 
inicjatywą.  

4) Uniwersytetu Trzeciego Wieku,

Radny  Adrian  Hałuszka  stwierdził,  że  Uniwersytet  jest  stowarzyszeniem 
i  otrzymują  składkę  członkowską.  Ma  pomysł,  żeby  gmina  była  członkiem 
wspierającym  organizacje,  które  wnoszą  coś  do  społeczności  lokalnej  i 
rzeczywiście  takie  działania  tworzą.  To  żeby  gmina  wspie4rała  składka 
członkowską  takie  stowarzyszenia.  Takie  środki  mogą  być  traktowane  jako 
wkład własny  do różnego  rodzaju  projektów.   Uniwersytet  pozyskuje  środki 
zewnętrze, starają się. 

5)    rodziców dzieci uczęszczających do przedszkoli,
Pisma stanowią załącznik do protokołu.

Ad 7. Wolne wnioski.
Radny Edward Joachimiak  zwrócił  z  wnioskiem aby  wystąpić  z  pismem do 
organizacji  pozarządowych  (poza  Uniwersytetem  Trzeciego  Wieku),  których 
gmina jest członkiem i płaci składki, o informację wykorzystania w roku 2016 
dofinansowania otrzymanego z Urzędu Miejskiego. 

Zasygnalizował  aby  w  drugim  półroczu  roku  2017  zapisać  w  planie  pracy 
komisji, posiedzenie z udziałem przynajmniej jednego stowarzyszenia, którego 
gmina jest członkiem. 

Radny Piotr Starosta zwrócił się z wnioskiem o oświetlenie przejść dla pieszych 
przy ul. Mochnackiego i Żeromskiego k. Abity.  

Radny  Adrian  Hałuszka  wnioskuje  o  przeprowadzenie  w czasie  ferii  analizy 
bezpieczeństwa zamarzniętych jezior wokół Trzcianki.

Radny Adrian Hałuszka poruszył sprawę wspierania przez gminę Stowarzyszeń 
społecznie  użytecznych.  Popiera  zgłoszony  wniosek  przez  radnego  Edwarda 
Joachimiaka,  ale   prosi  aby   poszerzyć  ten  wniosek,  o  informację  na  bazie 
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Stowarzyszeń, które funkcjonują w naszej gminie, czy one chciałyby aby gmina 
była ich członkiem wspierającym.

Ad 8. Zakończenie posiedzenia.
Z uwagi na wyczerpany porządek posiedzenia Przewodniczący komisji zamknął 
posiedzenie.

Protokółowała Przewodniczący komisji

Maria Boduszek     Czesław Rogosz


	Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Wynik głosowania: za 6, wstrzymał się 1.
	

